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Pensionärsrådets sammanträde  
den 10 september 2018 

 

Ledamöter  

Alexandra Posacki, ordförande SPF Farsta 

Berit Johansson, vice ordförande PRO Sköndal 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Wåge Johansson PRO Sköndal 

Christina Johansson SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Förhinder  

  

  

  

Tjänstepersoner  

Jonas Wilhelmsson 

Maria Premfors 

 

 

Eva Duwaldt § 2 

Avdelningschef Egen regi 

Sekreterare, 

verksamhetscontroller  

 

Enhetschef, avdelning 

Beställare 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra sammanträdet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden den 11 september. 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 13 augusti 2018 

anmäldes och lades till handlingarna. 

 

§ 2 Dagens gäst: Eva Duwaldt, enhetschef 

beställarenheten äldre 

Eva Duwaldt informerar rådet om enhetens organisation, uppdrag 

och ansvar. Inom beställarenheten äldre handläggs ansökningar 

från enskilda över 65 år avseende hemtjänst, färdtjänst, boende 

för äldre och ledsagning. Enheten arbetar även med uppsökande 

verksamhet och uppföljning av verksamheter utifrån gällande 

avtal. Vidare kan enheten vara enskilda behjälpliga med att 

exempelvis ansöka om förtur till seniorlägenheter och upprätta 

anmälan om god man.  

 

När en ansökan inkommer till beställarenheten görs en utredning 

som följs av en bedömning. Ett särskilt behovs- och 

bedömningsinstrument används. Utifrån utredning och 

bedömning fattas ett individuellt beslut, ansökan beviljas eller 

avslås. Vid avslag ges möjlighet till den enskilde att komplettera 

inlämnad ansökan och få beslutet omprövat. Den enskilde kan 

överklaga erhållet beslut i Förvaltningsrätten.  

Beslut om insatser i hemmet gäller i max ett år, beslut om vård- 

och omsorgsboende gäller tillsvidare. Besluten följs upp 

kontinuerligt. 

 

Insatser i hemmet beslutas i ramtid med syfte att ge den enskilde 

större inflytande. Utföraren tillsammans med individ kommer 

överens om utförandet av beviljade insatser.  

 

Rådet frågar Eva om längden på biståndshandläggarnas 

utbildning. Utbildningen är tre och ett halvt år och praktik görs 

inom ramen för utbildningen. Praktiken är inom socialtjänstens 
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område och behöver inte vara specifikt inom 

biståndshandläggning.  

 

Eva informerar om Äldre direkt, ett kontaktcenter som kan 

kontaktas i frågor om äldreomsorg i Stockholms stad gällande 

exempelvis boenden för äldre, hemtjänst, ledsagning och 

färdtjänst. 

 

§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 20 september 

Ärende nr 4: Lokaler för fritidsverksamheter inomhus 

Rådet anslöt till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärende nr 7: Utegym i Gubbängen 

Rådet anslöt till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärende nr 9: Uppföljning av kommunala vård- och 

omsorgsboenden – Veckobo 

Rådet anslöt till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ärende nr 10: Uppföljning av kommunala vård- och 

omsorgsboenden – Ängsö 

Rådet anslöt till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ärende nr 13: God och nära vård – En primärvårdsreform (SOU 

2018:39) 

Rådet delar förvaltningens synpunkter och förslag. Rådet ser 

fram emot förverkligandet av primärvårdsreformen. 

 

Ärende nr 14: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 2 år 2018 

Rådet har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 15: Äldreomsorgens årsrapport 2017. Rapport från 

äldrenämnden. 

Rådet har inga synpunkter. 
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Ärende nr 16: Kartläggning av stadens anhörigstöd. Rapport 

från socialnämnden och äldrenämnden. 

Rådet har inga synpunkter. 

 

§ 4 Remisser som behandlas av nämnden den 15 

november. Rådet lämnar synpunkter innan 

förvaltningen skriver sitt förslag till svar  

Färdplan för ett Stockholm för alla – en rapport från 

kommissionen för ett hållbart Stockholm 

Rådet lämnar följande synpunkter. 

Hänsyn har inte tagits till personer 65 år och äldre. 

Strategi gällande personer 65 år och äldre saknas inom 

målområde Boende och stadsmiljö. 

 

Strategi för god, hälsosam och klimatsmart mat 

Rådet saknar en konsekvensanalys som beskriver vad Strategi för 

god, hälsosam och klimatsmart mat innebär i förhållande till 

exempelvis Stockholms stads budget. Vidare framför rådet att 

vetenskapliga bevis saknas för strategin. 

 

Wåge Johansson, ersättare PRO Sköndal, yttrar att det saknas 

gemensamma direktiv för rektorer gällande äldres möjligheter att 

inta måltider i skolornas matsalar.  Övriga i rådet ansluter till 

yttrandet förutom Yvonne Algård, ersättare SPF Sköndal, som 

reserverar sig mot yttrandet om direktiv för rektorer. 

 

§ 5 Information från förvaltningen 

 Svar på fråga från föregående sammanträde: Har äldre 

hemlösa skickats till undermåliga boenden i Hagfors? 

Nedan följer det svar som lämnats av Per-Ove Mattsson, 

avdelningschef avdelning Beställare. 

 

1. Har äldre hemlösa i Farsta drabbats av det som beskrivs i 

artikeln?  

Nej! 

 

2. Varför har vi inte bättre koll på kvaliteten i boenden som 

Farstabor skickas till? 
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Vi har relativt god koll på de akuta boendelösningar som 

vi kan erbjuda bostadslösa personer som vänder sig till 

socialtjänsten. Dock är det mer komplicerat när det gäller 

personer som hittar en lägenhet och erbjuds 

förstahandskontrakt i andra kommuner ute i landet. Då är 

det den enskilde personens ansvar att själv göra 

bedömningen av lägenhetens standard och inget som 

socialtjänsten har eller ska ha rådighet över.  

 

Rådet önskar bjuda in Per-Ove Mattsson till nästkommande möte 

för att föra en fortsatt dialog. Förvaltningen ordnar detta. 

 

Jonas Wilhelmsson informerar om övertagandet av Postiljonen, 

från entreprenad till kommunal regi, den 1 november. Arbetet 

med övertagandet fortlöper som planerat. Två enhetschefer är 

rekryterade till Postiljonen varav den ena redan finns inom 

avdelningen egen regi och den andra påbörjar sin anställning om 

två veckor.  

 

§ 6 Genomgång av balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga. 

 

§ 7 Övriga frågor  

Fråga till stadsdelsdirektör Kerstin Sandström inför besök den 5 

november, se bilaga balanslista. 

 

§ 6 Sammanträdet avslutas 

Ordföranden tackade alla och avslutade sammanträdet. 


